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2. Van de Voorzitter. [Gerard van den Brandhof]

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen,

Aan de tekst uit Psalm 127 : 1 "Als de Here het huis niet bouwt, tevergeefs

zwoegen de arbeidslieden daar aan. Aan 's Heren zegen is 't al gelegen"  dacht

ik bij alle werk die er door velen van ons in de politiek wordt verzet.  Er wordt

heel wat afgezwoegd zoals dat met een mooi Oudhollands woord wordt gezegd.

Maar als het werk met  gebed omringd wordt geeft de Here ook de zegen. Het

gebed is een taak die ons allen nauw op het hart moet liggen. Bidt u mee?

Voor u ligt een nieuwe uitgave van ChristenUnieNieuws. Hierin wordt weer

verslag gedaan van alle werk en wordt een vooruitblik gegeven naar dat wat nog

komen gaat.

Politiek gezien is veel aandacht voor onderwerpen die vallen in de portefeuille

van onze wethouder Ard Kleijer. Veelal gaat het dan om grote bedragen

waarover beslissingen genomen zijn of nog gaan worden. Aangaande de sport

noem ik er 3:

·         De verbouwing van het zwembad en de dekking van de lagere inkomsten

door  de langere sluitingstijd. (€ 74.500)

·         Renovatie sportpark het Laakhuisje van de gelijknamige tennisvereniging

(€ 600.000)

·         De financiering van de renovatie van sportpark de Eendracht van Rood

Wit in Huinen (€ 1.245.186,-)

Op het gebied van wegen en verkeer is er ook heel wat gaande. De rotonde bij

de oude rijksweg (N798) met de Papiermakerstraat / Telgterweg wordt

binnenkort aangelegd.  Tevens lopen de discussies over verkeersmaatregelen

die de N303 en de N798 verkeersveiliger moeten maken. Met name de

maatregelen in Huinen waar de keuze gemaakt moet worden tussen

verkeersplateaus en rotondes  doet veel stof opwaaien. Wij hebben als

ChristenUnie hierover een persbericht uitgebracht waarin onze steun wordt

uitgesproken voor de inwoners van Huinen. Verderop in deze uitgave kunt u

daar de letterlijke tekst van nalezen.
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Tevens vind u in deze uitgave de uitnodiging voor onze najaarsvergadering op

D.V.  25 november 2008. Al weer de 20e op rij sinds de oprichting van de

ChristenUnie in 2000. De avond gaat dit keer over twee speerpunten van de

WMO. Tevens zult u in de rondvraag de gelegenheid krijgen om actuele thema’s

uit de politiek aan de orde te stellen, en een toelichting te ontvangen van onze

raadsleden.

Bij deze uitgave ontvangt u ook een raamposter voor de waterschaps-

verkiezingen. Op deze raamposter is ook lijstnummer 4 aangebracht.  Het zou

fijn zijn als u deze poster zichtbaar zou willen ophangen om daarmee mensen

op te roepen te gaan stemmen. De waterschapsverkiezingen worden in deze

uitgave ook uitgebreid aan de orde gesteld. Verderop leest u meer.

Uiteraard ontbreken de “standaard” bijdragen niet. In het bijzonder wil ik de

bijdrage van Cor Houweling aanhalen die met zijn stekeligheden een beeld

geeft van de actualiteit in de politiek. Ik wens u veel leesgenoegen bij deze

uitgave, en hoop u op 25 november in gezondheid te ontmoeten 

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof

3. Kunnen we u per e-mail bereiken? [Luuc Meints]

Met die vraag richt ik me tot alle lezers die nog geen e-

mailadres hebben doorgegeven. Als we u als bestuur via e-

mail kunnen bereiken zouden we dat zeer op prijs stellen.

Op die manier kunnen wij u betrekken bij de

meningsvorming rondom politieke zaken en daarmee uw

betrokkenheid vergroten. Verderop in deze uitgave van

ChristenUnieNieuws ziet u hiervan een voorbeeld. Graag

vernemen wij uw voorkeur door een berichtje te sturen aan

secretariaat@putten.christenunie.nl.

Als wij uw e-mailadres hebben kunnen wij u de uitnodiging voor

ledenvergaderingen ook per e-mail doen toekomen. Dat bespaart tijd en kosten.

Graag uw reactie.
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4. Uitnodiging najaarsvergadering. [Luuc Meints]

Hierbij nodigt het bestuur u hartelijk uit om de najaarsvergadering van de

ChristenUnie Putten bij te wonen.

Deze vergadering zal worden gehouden op D.V. maandag 24 november 2008 in

één van de zalen van het kerkelijk centrum De Arendshof, aan de Arendlaan

(naast de rotonde aan de Nijkerstraat). Vanaf 19.30 uur bent u welkom om

binnen te lopen, koffie te drinken en elkaar te ontmoeten. De vergadering

begint om 20.00 uur.

De onderwerpen die we deze avond met elkaar willen bespreken zijn: 

BOS (Buurt Onderwijs Sport)-impuls

Met subsidie van de provincie Gelderland is er bij de gemeente een

jongerenwerker werkzaam die projecten opzet om jongeren te laten

sporten. Doel is jongeren de noodzaak van bewegen bij te brengen en te

zorgen dat zij actief aan sport gaan doen. Niet bewegen en de gevolgen

daarvan kunnen binnen afzienbare tijd volksziekte nummer 1 worden. Dit

geeft veel menselijk leed dat voorkomen kan worden. 

Ouderenbeleid

De afgelopen jaren is in Putten veel aandacht geweest voor  het

ouderenbeleid. Er is een onderzoek geweest onder de 75+ ouderen. De

resultaten zijn goede richtlijnen voor het beleid. Ook is het goed om

kritisch na te nadenken wat de taak van de landelijke overheid is, lokale

overheid  en van de kerken. 

Naast de bespreking van dit onderwerp is er ook ruim gelegenheid voor een

rondvraag. We willen de avond zo rond 22.00 uur afsluiten.

 

Agenda

De agenda ziet er uit als volgt:

1.    Opening door de voorzitter.

2.    Inleiding van de te bespreken onderwerpen.

3.    Toelichting door de gemeenteraadsfractie.

4.    Pauze
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5.    Algemene bespreking

6.    Huishoudelijke zaken:

·           Mededelingen vanuit het bestuur

·           Begroting 2009  (zie volgend hoofdstuk)

7.    Rondvraag

8.    Sluiting.

Namens het bestuur,

Luuc Meints (secretaris)

5. Begroting 2009. [Pieter Eijgenraam]

Hierbij het concept van de begroting voor punt 6 van de najaarsvergadering.

Uitgaven 

Locale unie vergaderingen  €    750,-

Bestuur- en fractiekosten €    500,-

CU Nieuws  €    750,-

Perspectief Putten  €    150,-

Propaganda   €    350,-

Verkiezingsfonds  €  1.250,-

----------

Totaal € 3.750,-

Inkomsten 

Contributies   € 2.000,-

Adverteerders CU Nieuws  €  1.500,- 

Fractievergoeding (vergoeding vanuit de gemeentelijke kas) €    250,-

----------

Totaal € 3.750,- 

Pieter Eijgenraam (penningmeester)
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6. Gemeenteraadsverkiezingen 2010. [Luuc Meints]

In het vorige nummer van dit blad heeft het bestuur u opgeroepen uw

medewerking te verlenen aan de samenstelling van een nieuw verkiezings-

programma voor de gemeenteraadsverkiezingen in 2010. Omdat deze oproep

niet leidde tot enige respons, hebben we in overleg met de fractie voor een

andere aanpak gekozen.

Cor Houweling en Berend Haitsma zullen de kar gaan trekken. Het “oude”

verkiezingsprogramma zal thematisch worden “verknipt” en de teksten zullen

daarna worden verdeeld onder bestuursleden, fractieleden en lokale unieleden.

Verder zal ook gebruik worden gemaakt van een model-verkiezingsprogramma

dat het partijbureau uitgeeft.

Dat verdelen van thema’s gaat gebeuren op basis van vermoedde know-how

onder de leden. Voorbeeld: als het gaat om het thema onderwijs, dan ligt het

voor de hand dat beide hiervoor genoemde personen (Cor en Berend) vanuit hun

achtergrond als oud onderwijsinspecteur en leraar aan het voortgezet

onderwijs, hierover vast wel wat zinnige dingen kunnen zeggen. 

Op die manier proberen we bij elk thema enkele mensen te vinden die gevraagd

worden om drie dingen te doen:

§         Meedenken over de tekst van een thema uit het oude verkiezings-

programma en de tekst uit het modelprogramma en dat thema eventueel

aanpassen.

§         Zo concreet mogelijk op enkele plaatselijk spelende zaken over het

thema ingaan (het programma moet zo herkenbaar mogelijk zijn voor de

Puttenaar).

§         Enkele “one-liners” (zowel algemeen, als afgestemd op de

plaatselijke situatie) bedenken bij het thema.

Op deze manier wordt het programma verdeeld in een aantal blokken, waarmee

de zaak dan wat meer behapbaar wordt. 

Het kan dus zijn dat Cor en Berend u zullen benaderen met de vraag om uw

medewerking hieraan te verlenen. Mogen wij daarbij op uw aller medewerking
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rekenen? Maar ook als zij u niet vragen en u wel ideeën hebt: schroom dan niet

en neem dan contact met één van beiden op. 

Namens het bestuur, 

Luuc Meints, secretaris

7. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam]

Zoals u misschien wel weet is de contributie-inning sinds enige tijd centraal

geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens

een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel

opgedroogd. 

Uw giften zijn echter nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een

klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de

oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de

ChristenUnie Putten.

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften
zijn aftrekbaar voor de belastingen!

8. Nieuwe leden leveren veel geld op ! [Bram Francken]

De ChristenUnie is een partij om trots op te zijn !!!

In onze gemeente Putten beschikken wij over goede raadsleden en hebben wij

zelfs een wethouder. Ook vanuit de jeugd – Perspectief - wordt serieus

bijgedragen aan het vele raadswerk. In de lopende raadsperiode heeft de

ChristenUnie voor een aantal aansprekende resultaten gezorgd en de

verwachtingen voor de verkiezingen van 2010 zijn hooggespannen.

Leden zijn de solide basis van elke vereniging. Zij zorgen ervoor dat de

besluiten van het bestuur en de raad gedragen worden. Wij van de

ChristenUnie Putten kennen een trouwe ledenkern, echter met het oog op de

komende verkiezingen zijn nieuwe leden dringend nodig. Zij hebben nieuwe
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ideeën over hoe het moet in onze gemeente. Zij hebben een frisse kijk op

zaken en zijn enthousiast over de club waar ze bij gaan horen.

Daarnaast dragen nieuwe leden bij aan een financieel sterkere positie. Om onze

partij gedurende de verkiezingstijd onder de aandacht te brengen van het

electoraat is veel P.R. materiaal nodig.

Derhalve doen wij een beroep op onze huidige leden om nieuwe leden te

werven.

De beste methode om dit te doen is de persoonlijke benadering, vraag

familieden, kennissen en vrienden of zij lid willen worden van de ChristenUnie.

 

Actie nieuwe leden

 

Tijdelijk geeft het partijbureau een bijdrage voor alle nieuwe leden. Elk nieuw

lid levert onze locale partij  € 15,00 op voor de campagne. Daarnaast nog

eens  € 8,50 voor het komende jaar. Dat is dus binnen één jaar € 23,50 per lid.

Voor gezinsleden en combileden krijgen wij de helft. Dit geld hebben wij

dringend nodig.

Voor info en het opgeven van nieuwe leden verwijzen wij u naar onze site:  

http://www. regio-putten.nl/christenunie of tel.nr. 0341 352270 

Tarieven:

Hoofdlid € 45,00 per jaar incl. Handschrift en CU Nieuws

Combilid € 22,50 per jaar excl. Handschrift maar met CU Nieuws.

Perspectief lid € 35,00 per jaar incl. Hanschrift en CU Nieuws. 

Tips:

Ouders of grootouders kunnen een lidmaatschap als cadeau geven.

De contributie is aftrekbaar van de belasting.

Wij -bestuur en fractie- bedanken u voor uw bijdrage en ondersteuning. 

Bram Francken (Promotie)
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9.  Waterschapsverkiezingen [Ina vd Ridder-Verweij] 

Binnenkort valt de waterschapskrant in de brievenbus. Van 13 tot en met 25

november 2008 houdt Waterschap Veluwe, gelijk met alle andere

waterschappen in Nederland, verkiezingen voor een nieuw algemeen bestuur.  

Nieuw, ten opzichte van de vorige verkiezingen, is dat er nu niet wordt

gestemd op een kandidaat, maar op een partij die uw belangen het beste kan

behartigen. Zo doet ook de ChristenUnie mee aan de verkiezingen in

Waterschap Veluwe. Bij de vorige verkiezingen is onze voorzitter van de

kiesvereniging Putten, Gerard van den Brandhof, op persoonlijke titel

gekozen. Hij heeft inmiddels 10 jaar zitting in het Waterschapsbestuur. Nu

de ChristenUnie, door de wijziging in het kiessysteem, ook mee doet, staat hij

als kandidaat nr. 2 op deze lijst (LIJST 4)

Door de ChristenUnie is landelijk een modelprogramma opgesteld. De

kandidaten (CU) voor Waterschap Veluwe zijn tot de volgende speerpunten

gekomen:

 Veilige dijken  : Goed onderhouden waterkeringen zijn van levensbelang.

Daarop bezuinigen we niet. Calamiteiten-oefeningen moeten doorgaan.

Ook muskusratten bestrijden blijft nodig. 

 Water voor iedereen  : Water is belangrijk voor landbouw, natuur,

landschap en recreatie. De landbouw moet perspectief houden. Het

waterschap pakt verdroging in natuurgebieden aan en bevordert

recreatief gebruik van water. Beken en sprengen zijn waardevol en

worden goed onderhouden. 

 Water en klimaat  : Water langer vasthouden in de bodem en ruimte voor

waterberging voorkomt wateroverlast en droogteproblemen. Gemeenten

dragen bij door regenwater op te vangen. 

 Goede kwaliteit  : Watervervuilers worden streng aangepakt, natuur-

vriendelijke oevers bevorderd, zuiveringsinstallaties verbeterd, riool-

overstorten beëindigd en er wordt tijdig gebaggerd in stedelijk gebied. 

 Organisatie  : Het waterschap werkt democratisch en verantwoordt zich

naar de burgers. Waterschap Veluwe werkt als bedrijf klimaatneutraal. 

 Kosten  : Goed waterbeheer kost geld. Door goed toezicht worden

waterschapslasten zo laag mogelijk gehouden. Lasten worden

rechtvaardig verdeeld met een ruimhartig kwijtscheldingsbeleid voor de

minima. 
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Bij verkiezingen komt ook een verkiezingscampagne aan de orde. Via internet

kunt u informatie lezen over het programma en stellen de kandidaten zich aan

u voor. De website van ChristenUnie is te vinden op veluwe.christenunie.nl. 

Tegelijk met ChristenUnieNieuws ontvangt U ook een raamposter. Ook daarop

vindt u bovenstaande tekst en de volledige lijst met kandidaten. Hangt u hem

ook op !!

Wat gaat er in Putten gebeuren? Op de weekmarkt van 12 november heeft het

Waterschap een kraam gehuurd. Alle partijen kunnen dan hun “stem” laten

horen. De ChristenUnie zal ook aanwezig zijn met alle 3 de Puttense

kandidaten. ’s Middags hopen we met een aantal ChristenUnie-kandidaten een

werkbezoek af te leggen bij de Veldbeek, een gebied waar waterbeheer

bijzondere aandacht heeft van zowel provincie als waterschap. Henk Dekker

zal ons daar welkom heten.

De verkiezingsborden heeft de gemeente ook geplaatst, hierop zullen posters

met “Wij zijn Water”, lijst 4 komen.

Naast de leden van de ChristenUnie hopen we dat ook ChristenUnie-stemmers,

ook nu op de partij zullen stemmen. Wilt u anderen ook stimuleren hun stem

uit te brengen, graag natuurlijk op lijst 4!!!

Ina van de Ridder – Verweij ( kandidaat Waterschap Veluwe) 

10. Kandidaten Waterschapsverkiezingen [Luuc Meints]

Maar liefst 3 leden van onze Lokale Unie zijn gekandideerd op de lijst voor

de komende Waterschapsverkiezingen Veluwe. Voor deze verkiezingen zijn er

19 zetels te verdelen en er doen 10 partijen mee. De verkiezing wordt

schriftelijk gehouden in de periode van 13 tot en met 25 november 2008.

Bij de vorige verkiezingen voor een waterschapsbestuur kon u alleen op

kandidaten stemmen. Voor het eerst kunt u nu stemmen op een partij en om

die reden heeft de ChristenUnie besloten om  voor de eerste keer in haar

geschiedenis als partij mee te doen aan deze verkiezingen. 
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Door uw stem uit te brengen, bepaalt u wie er straks in het bestuur van

Waterschap Veluwe zitten. Zo heeft u invloed op de keuzes die het bestuur

maakt als het gaat om waterbeheer. Het nieuwe bestuur wordt gekozen voor

een periode van vier jaar: van 2009 tot en met 2012. Eind 2012 zijn er weer

nieuwe verkiezingen.

De ChristenUnie doet mee onder lijst nummer 4. De kandidatenlijst van de

ChristenUnie is als volgt:

Nr. Naam Plaats

1. drs. G.B. (Gerben) Ekelmans Hulshorst

2. ir. G.J. (Gerard) van den Brandhof Putten

3. ds. S. (Sjoerd) van der Velde Elburg

4. ing. P.J. (Peter) de Jonge Hattem

5. mr. H.W. (Henk) van Bergeijk Wezep

6. E.H. (Evert) de Graaf Putten

7. ing. I. (Ite) Hamming Wezep

8. B. (Bert) Holleman Harderwijk

9. M.J. (Hans) Arentsen Apeldoorn

10. A. (Ina) van de Ridder-Verweij Putten

11. W.B. (Willem Bart) Junte Oosterwolde

12. A. (Auke) Scheepstra Harderwijk

13. B.J. (Jacobien) van der Worp-Westerink Hattem

14. drs. J.G. (Gert) Kers Hattem

 

Zoals u ziet, zijn er drie kandidaten uit onze Lokale Unie: 

nummer 2 (Gerard van den Brandhof), nummer 6 (Evert de Graaf) en 

nummer 10 (Ina van de Ridder-Verweij).

Het bestuur roept iedereen op om gebruik te maken van uw stemrecht. 

Luuc Meints (secretaris)
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11. Sport ? [Ard Kleijer]

De Puttense politiek heeft in het afgelopen 3 jaar veel geld beschikbaar

gesteld voor sport. Naast de reguliere subsidies voor de sportverenigingen, het

onderhoud dat de gemeente aan de accommodaties doet, denk ik ook aan de

grote investeringen als Tennisvereniging het Laakhuisje, voetbalvereniging

Rood Wit ’58 en het Bosbad.

 

Er ontstaat misschien wel een beeld in Putten en misschien ook wel bij de leden

van de ChristenUnie dat voor de sport alles maar kan. Echter 47% van het

gemeentelijk geld wordt besteed in welzijn en sociaal terrein. Bijvoorbeeld

maatschappelijk werk, bijstand, vervoerskosten voor ouderen en leerlingen,

jeugdzorg, onderwijs etc. Daarnaast gaat er ook veel geld naar projecten die

te maken hebben met woningbouw, aanleg en onderhoud van wegen. Ook gaat er

geld naar het onderhoud en vervanging van materieel voor de buitendienst

(vuilnisauto’s, afvalpark, groenvoorziening, straatveegmachines, etc)

 

In een van mijn laatste weblogs heb ik over sport geschreven. Ik weet dat

sport in onze kringen soms wordt gezien als verspilling van geld en sport wordt

geassocieerd met sportverdwazing. Ik heb geprobeerd mijn visie op sport ook

te bezien vanuit een christelijke levenshouding.

 

Gezien het aantal bezoekers aan de weblog hebben lang niet alle leden dit

artikel gelezen, vandaar dat ik ook via ChristenUnieuws u deelgenoot wil maken

van mijn kijk op sport en de rol die sport kan vervullen in onze maatschappij. Ik

hoor graag uw mening of u zich kunt vinden in mijn visie. Dat kan wat mij

betreft persoonlijk of op onze lokale Unievergadering.  

 Ard Kleijer (Wethouder)

12. Sport is Alles? [Ard Kleijer]

 

Het is goed om af en toe eens uit de waan van de dag weg te zijn, om ideeën op

te doen. Zo was ik in de afgelopen week op het congres van de Vereniging Sport

en Gemeenten. Ruim 350 deelnemers (bestuurders, ambtenaren en bedrijven)

waren bijeen rondom het thema sport en bewegen. De voorzitter van de

vereniging, burgemeester Jos Som van Kerkrade zei in zijn openingstoespraak
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dat sport alles is en dat de portefeuillehouder sport de belangrijkste

portefeuille in het college heeft.

 

Als christen politicus was mijn eerste reactie: Sport is belangrijk, maar niet
alles. Dat vind ik overigens nog steeds, maar sport en bewegen is wel een
verschrikkelijk belangrijk onderwerp.

Jos Som onderstreepte zijn stelling met te zeggen dat sport gaat over ruimte,

over onderwijs, over meedoen, over gezondheid. Sport is vormend, sport gaat

over sociale samenhang en integratie etc. Kijkend naar dit lijstje denk ik dat

sport een politiek erg belangrijke portefeuille is. Sport is al lang niet meer een

doel op zich, maar is steeds meer een "beleidsinstrument" geworden. Sport

gaat ook veel verder dan de sportvereniging, zeker als je weet dat ruim 50%

van de mensen die sporten dat niet in verenigingsverband doen, maar op

individuele basis, of via commerciële instellingen als bedrijf en sportschool.

Sport gaat meer en meer over vitaliteit en gezonde leefstijl.

Kijkend naar de politieke agenda's in Putten dan constateer ik dat er erg veel

over sport en bewegen is gesproken en dat er veel geld wordt besteed aan

sport bewegen, gezondheid en vitaliteit. De gemeente Putten vindt het

belangrijk om te investeren in gezonde leefstijl en sportfaciliteiten. Veel

discussie is er gevoerd over het zwembad, het Laakhuisje en de Stichting

Binnensport. Veel discussie wordt momenteel gevoerd over Rood Wit. Sport en

bewegen vormt een onderwerp in de komende planuitwerking en discussie over

de herinrichting van de Groene Scheg.

Putten investeert ook in de ongeorganiseerde sport en spelen. Denk daarbij aan

de verschillende speelplaatsen die zijn opgeknapt of worden aangelegd. Onze

BOS-medewerker sport met de jeugd van Putten op straat en heeft ook

ondersteuning verleend aan de Stichting Hart voor Israël bij de door haar

georganiseerde jeugdsport marathon. In 2008 hebben 9 basisscholen

meegedaan aan het project klassesport. Her en der worden trapveldjes

aangelegd, in het Putterbos is een Nordicwalkroute gerealiseerd, in de kom van

Putten is een veilige hardlooproute uitgezet met borden. Fietspaden worden

opgeknapt etc. Kortom voor iedereen, van jong tot oud, zijn er mogelijkheden

genoeg om te bewegen.
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Wat mij betreft kan er nog wel een tandje bij om mensen te verleiden tot

bewegen. Wat zou het mooi zijn als kinderen in Putten minimaal een uur per dag

bewegen en dat alle volwassenen zouden voldoen aan de norm van 30 minuten

bewegen per dag. Deze normeringen zijn opgenomen in het Nationaal

Actieprogramma Sport en Bewegen, waarvan de doelstelling in 2012 gehaald

moet worden.

Zo zou het mooi zijn als basisscholen hun pleinen open zouden willen stellen als

speelplaats buiten schooltijd. Als portefeuillehouder heb ik de basisscholen

voor de zomervakantie een brief met die vraag gestuurd. Helaas heb ik nog

geen reacties mogen ontvangen, maar daar ga ik achteraan. In een aantal

wijken zouden deze pleinen een welkome aanvulling zijn op de speelruimte. Daar

hebben wij als gemeente best iets voor over.

Zo zou het prachtig zijn als wij de sportaccommodaties in Putten op meer uren

zouden kunnen gebruiken. Nu worden de sportvelden eigenlijk alleen 's avonds

en in de weekenden gebruikt.

Vanuit het rijk worden er gelden beschikbaar gesteld om professionele

krachten in te zetten die verenigingen, gemeenten en scholen daarbij kunnen

ondersteunen. Putten is als kleine gemeente nog niet aan de beurt, maar er

wordt al wel over nagedacht hoe deze functionaris is in te zetten. Ik vind het

persoonlijk erg jammer dat wij in Putten goede sportvoorzieningen hebben,

maar dat de gymlessen op de basisscholen niet worden verzorgd door een

vakleerkracht.

Bewegen kan tot op zeer hoge leeftijd: wandelen, fietsen etc. Bewegen leidt

tot een betere lichamelijke gezondheid en daarmee ook tot een betere

geestelijke gezondheid en daarmee tot minder artsenbezoek en minder

medicijngebruik

Investeren in sport en bewegen is investeren in gezondheid, in sociale cohesie,

integratie etc. Daarmee is sport een belangrijke portefeuille. Niet alleen een

beleidsveld dat geld kost, maar een beleidsveld dat maatschappelijke

meerwaarde heeft.

Even terug naar de vraag of sport alles is? Jezus, zegt dat ons lichaam een

tempel is. Ons lichaam is gemaakt door onze Schepper. Wij zijn rentmeesters
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over de schepping, dat betekent dat wij de plicht hebben er goed voor te

zorgen. Het past dan ook niet ons lichaam te verwaarlozen door het gebruik van

alcohol, drugs, te veel en te vet eten en te weinig beweging. Het grote gebod is

God liefhebben boven alles, dat staat als een paal boven water: voor mij

betekent dat ook God dienen door zo goed mogelijk voor zijn schepping te

zorgen. Dan is beweging een middel om goed voor ons lichaam te zorgen.

Sport is dan wel veel, maar God dienen is veel meer.

Ard Kleijer (Wethouder)

13. Sporten kost veel geld [Peter Brink]

 

Het afgelopen jaar ben ik veel bezig geweest met sportverenigingen. Ik ben op

bezoek geweest bij voetbalkampioen SDC, bij voetbalvereniging Rood-Wit en in

het Bosbad bij zwemvereniging Triton. We hebben tennisvereniging Het

Laakhuisje een bedrag gegeven voor de renovatie van hun tennispark. En in

januari hebben we in de beweegbare bodem voor zwemvereniging Triton

toegestemd. En wat is er niet veel geld uitgegeven aan het zwembad, voor

recreatieve sport.

 

Bewegen is een belangrijk item geworden in onze leefwereld. Vroeger bewogen

we vanzelf veel, omdat er veel minder geautomatiseerd was en we dus zelf veel

inspanning moesten leveren bij allerlei dagelijkse karweitjes. Nu laten we

machines voor ons werken. En bovendien, door onze welvaart eten en drinken

we veel meer, eigenlijk te veel en al die calorieën moeten we zien kwijt te

raken. Gericht bewegen wordt zo veel belangrijker voor iedereen, om allerlei

ziekten te voorkomen.

Sporten heeft nog meer voordelen: meestal doe je het met meerdere mensen

en dus is het een sociale actie, waarin je op een ontspannen manier leert

samenwerken. En een goede samenwerking is een basis voor goede onderlinge

verhoudingen. Tenslotte komen mensen vooral tot bloei als ze een plekje binnen

de gemeenschap hebben. Eén van de kernregels van de wet Werk en Inkomen

is: werk gaat voor inkomen, dus dat je aan het werk komt is belangrijker dan

wat je verdient. Want al is de hoogte van je inkomen niet totaal onbelangrijk,
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voor je eigen welzijn is het veel belangrijker dat je het gevoel hebt dat je

erbij hoort in de gemeenschap. Sporten draagt ook bij aan die onderlinge band.

De gemeenteraad kan niet afdwingen dat mensen met elkaar gaan

samenwerken. Maar de raad kan verenigingen en andere organisaties die zich

daarvoor inzetten, wél steunen en stimuleren in wat zij doen voor de

gemeenschap van ons dorp.

 

Uit onderzoeken is gebleken, dat jongeren en ook ouderen die sporten er een

betere leefstijl op nahouden. Ze drinken wel een biertje bijvoorbeeld, maar

drinken zich niet laveloos. Want als je de volgende dag een kater hebt, dan

sport dat niet lekker. Allemaal redenen om de sport te stimuleren en daar ook

geld voor beschikbaar te stellen. 

 

Waarom dit hele verhaal over sport? Is sport niet gewoon een luxe, iets dat je

doet als je tijd en geld over hebt? Zo hebben christenen er wel vaak tegenaan

gekeken. Ik wil met mijn verhaal aantonen dat sport tegenwoordig veel meer

inhoudt. En dat het dus ook voor christenen belangrijk is. Het is goed voor je

lichamelijke maar ook voor je geestelijke gezondheid. Als je lekker in je vel zit,

ben je opgewekter en door de teamsport heb je meer oog voor je medemens.

Samendoen is samenleven, zette Ard boven een weblog

(www.putten.christenunie.nl) en dat is de spijker op zijn kop.

 

Als gemeenteraad doe je dus verstandig als je geld stopt in sportverenigingen.

Dan bespaar je uiteindelijk geld op de gezondheidszorg en op de opvang van

probleemjongeren. Overigens, je moet dan niet alleen naar sport kijken.

Binnenkort wordt ook de Welzijnsnota besproken en die gaat onder meer over

subsidie aan verenigingen, bijvoorbeeld jeugdkoren, zangverenigingen en

andere vormen van cultuur. Ook deze verenigingen dragen een belangrijk

steentje bij aan het samendoen en samenleven. En dus is subsidie geen

weggegooid geld.

 

Het verenigingsleven is de olie voor onze maatschappij, daar leer je

samenwerken en samen leven. Het is dus belangrijk dat de gemeenteraad hier

oog voor heeft. Een goed verenigingsleven kost veel geld. Maar dat moeten we

ervoor over hebben. Het is een investering in de toekomst van onze

samenleving. Daarom willen we kijken hoe we álle verenigingen kunnen helpen.

Dat moet op een goede en eerlijke manier gebeuren en daar willen we ons voor
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inzetten. Een derde veld voor Rood-Wit, een beweegbare bodem voor Triton en

het Laakhuisje op de Laak. Misschien wel een keer een derde sporthal. Dat

kost ons belastinggeld. Maar liever dat jongeren in de sporthal zijn dan

nutteloos hangen op straat.

 

Peter Brink (Raadlid commissie Samenleving)

14. PERSBERICHT: ChristenUnie wil rotondes in Huinen.

“De kern van Huinen wacht ook al lang op reconstructie. Het plan met de twee

rotondes en de gescheiden wegen uitvoeren en daarbij niet wachten op de

eventuele aanleg van de N303.” 

Dit is de letterlijke tekst uit het verkiezingsprogramma van de ChristenUnie

Putten. De ChristenUnie kan zich dan ook geheel vinden in het vrijwel unanieme

standpunt van de bewoners van Huinen dat de aanleg van 2 rotondes de

voorkeur heeft. Men vind deze veiliger dan verkeersplateaus. 

Op de voorlichtingsbijeenkomst van de provincie op 21 oktober in de Aker

werden beide oplossingsrichtingen gepresenteerd. De zaal was ontstemd over

de wijze waarop de voor- en nadelen van beide oplossingsrichtingen werden

gepresenteerd. Men kreeg sterk de indruk dat er motieven gezocht werden om

voor de variant met de verkeersplateaus te kunnen kiezen. Ook de

ChristenUnie is van mening dat de presentatie hierin te kort schoot. 

Nu was simpel aangegeven met een enkel plusje of beide varianten een positief

effect zouden hebben op onder andere de verkeersveiligheid. Op de vraag of

het effect niet beter in beeld gebracht kon worden door deze uit te zetten op

een schaal van 1 tot 5 werd maar een half antwoord gegeven. Er zal volgens de

spreker van de provincie gewerkt gaan worden met wegingsfactoren voor de

verschillende beoordelingscriteria. 

Voor de ChristenUnie is duidelijk dat de oplossing met 2 rotondes de beste

keuze is, en het meest positieve effect heeft op de verkeersveiligheid, de

verkeersafhandeling, de verkeersintensiteit en het milieu. 

Het ruimtelijk beslag bij de aanleg van rotondes is groter. Er zal voor dit

alternatief meer grond aangekocht moeten worden. Overeenstemming met de

eigenaren kan mogelijk voor een vertragende werking zorgen in de uitvoering
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van de plannen. De ChristenUnie is echter van mening dat we alles op alles

moeten zetten om deze veel veiligere variant te realiseren. Pas als we bij de

uitvoerbaarheid van de rotondes echt in de problemen komen heeft het zin om

te kijken of een minder goed alternatief wel realiseerbaar is.

Tevens zijn we van mening dat we niet moeten wachten met de uitvoering, maar

deelplannen waar wel overeenstemming over is direct moeten realiseren. Zo kun

je het gehele plan ruwweg opknippen in 3 stukken, en wel de twee locaties waar

de rotondes/verkeersplateaus moeten komen en het tussenliggende gedeelte

waar bij beide varianten een komindeling moet komen. De ChristenUnie wil

nogmaals uitspreken dat de grootst mogelijke haast gemaakt moet worden met

de verdere uitwerking en uitvoering van de plannen, en roept provincie en

gemeente op daaraan een maximale bijdrage te leveren.

 Gerard van den Brandhof (voorzitter)

15. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling]

X. In de tijd van de Verlichting hebben Pedagogen verkondigd: "Bouw scholen,

dan kun je gevangenissen sluiten." Niemand van ons zal vandaag beweren dat

onderwijs in al zijn vormen voor een samenleving niet van fundamenteel belang

is, maar het optimisme in de genoemde uitspraak delen we vandaag niet meer.

Het recht op onderwijs geldt vandaag voor iedere Nederlander. Criminaliteit

en gevangenissen zijn daar niet onder bezweken. Integendeel! Criminaliteit

kost de Nederlandse samenleving zo'n 32 miljard euro per jaar. Dat komt neer

op ruim 1900 euro per inwoner van ons goede landje. Gegevens: Onderzoeks- en

Documentatiecentrum (WOCD) van het Ministerie van Justitie. Een gegeven om

stil en verdrietig van te worden. Niet het minst ook om de zondige ellende die

daarin begrepen is. Wat een leed (in de vorm van letselschade, psychische

schade, ontbinding van de samenleving, familie- en gezinsnood, verlies aan

inkomen) doen mensen elkaar aan in een jaar in Nederland. Wie had gedacht

dat de jaarlijkse kosten van justitie de jaarlijkse kosten voor het onderwijs in

Nederland naar de kroon zouden steken. Is dit voor ons Nederlands volk niet
een punt van verootmoediging?
In het onderzoek van justitie is ook een vergelijking gemaakt met vier andere

landen, wat betreft de uitgaven aan criminaliteit per jaar, per hoofd van de

bevolking: Nederland 1929 euro, Engeland 1780 euro, Canada 1369 euro,

Australië 1179 euro, Verenigde Staten 7200 euro (hoge medische onkosten)
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X. "Toen ik kleine kinderen had, wist ik precies hoe ik moest opvoeden. Nu ze

groot zijn, begrijp ik er steeds minder van." Hartenkreet van een vader en ook

wel een moeder denk ik. Ouders gaan steeds meer vragen om

opvoedingsondersteuning. Onze minister André Rouvoet is druk in de weer,

mede namens de regering, om op dit vlak zijn beleid te ontwikkelen. Dat, dat

niet eenvoudig is, beseft ieder die constateert hoeveel instanties en

organisaties zich met kinderen bezighouden. Met name het steeds toenemend

aantal kinderen en jongeren, die thuis, op school en in de samenleving ontwricht

zijn geraakt. Het lijkt wel of er steeds meer vormen van afwijkend gedrag

onder jongeren voorkomen. Denk aan het probleem van de wachtlijsten op dit

terrein. Er is door de minister geen eind aan te krijgen.

In de gereformeerde gezindte is op dit punt een belangrijk initiatief ontstaan.

Men is tot het besef gekomen, dat opvoeding een geweldig belangrijk

vraagstuk is in de huidige samenleving. Er is een projectgroep gevormd, waarin

zes christelijke organisaties de handen ineen geslagen hebben om ouders te

gaan ondersteunen bij de opvoeding. Uit onderzoek door Driestar educatief

blijkt dat veel vaders en moeders problemen hebben met de godsdienstige

opvoeding; verder hoe ze moeten reageren op kinderen met moeilijk gedrag. Er

is vraag naar begeleiding bij het uiten van gevoelens en meningen op invloeden

van vriedenkringen op hun kinderen.

Ouders vinden opvoedingsondersteuning via internet een goede zaak, maar

willen vooral met elkaar praten De samenwerkende organisaties

vertegenwoordigen een breed spectrum van de gereformeerde gezindte met

gevarieerde deskundigheid. Dat vier van de zes instellingen hulp bieden aan

gezinnen met problemen, is geen belemmering voor de projectgroep zich te

richten op alle ouders.

 

X. Het lijkt wel of het platteland nu opeens de grote belangstelling heeft van

de stedelingen. Vrijwel dagelijks lees je er over in de kranten. Er is met name

aandacht voor de zgn. pensioen-emigranten. Zij laten, zo blijkt, hun sociale

netwerk en kinderen daarvoor achter in de stad. Zij komen blijkbaar niet alleen

in de dorpen wonen vanwege de rust en de ruimte, maar ze willen ook deel zijn

van de gemeenschap. De taak van wijkverenigingen en dorpsraden is de

nieuwelingen bij hun dorp te betrekken. Waarschijnlijk heeft het recent

verschenen rapport van het Sociaal Cultureel Planbureau deze hype-achtige

aandacht voor het platteland veroorzaakt in de pers. Opmerkelijk daarbij is

dat de stedelingen nog steeds een idyllisch jaren 50 - beeld van het platteland
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hebben. Volgens het rapport wordt positivisme over het platteland veroorzaakt

door het feit dat stedelingen de hectiek en de problemen van de grote stad

afzetten tegen de rust, ruimte en betrekkelijke veiligheid van het platteland.

Een andere conclusie is dat het karakter van het platteland niet veel

verandert. Geldt dit ook niet voor de steden? 

Ons wordt op deze wijze een wat oudbakken verhaal gepresenteerd. In de

jaren 70 van de vorige eeuw wel te verstaan, had precies eenzelfde verhaal

kunnen worden gehouden.

 

X. Onlangs nam Provinciale Staten van Gelderland met grote meerderheid het

initiatiefvoorstel over permanenten bewoning van recreatiewoningen aan. De

ChristenUnie was samen met andere partijen initiatiefnemer van het voorstel.

De bedoeling van het voorstel is om het provinciaalbeleid voor

recreatiewoningen in overeenstemming te brengen met het Rijksbeleid.

Legalisatie van permanente bewoning in kwetsbare gebieden blijft niet

toegestaan.Kern van het voorstel is dat gemeenten de keuze wordt geboden

voor handhaving, gedogen of het onder voorwaarden legaliseren van

recreatieparken die permanent worden bewoond.Provincie en gemeenten

hebben daar samen een stem in. Met het nieuwe beleid in Gelderland kan voor

een beperkt aantal recreatiewoningen, welke zijn gelegen in Parken, onder

strikte voorwaarden legalisatie plaatsvinden. Maar voor de meeste

recreatiewoningen blijft de receatiefunctie toch van toepassing. Gebleken is

dat ook minister Cramer zich in dit voorstel kan vinden. In een brief aan de

leden van de Tweede Kamer laat ze weten dat het nieuwe Gelderse

recreatiewoningenbeleid in overeenstemming is met de intentie van het

kabinet. Is dit nu ook voor Putten, na zoveel jaar gesteggel, hét handvat om

een passend en sluitend beleid te ontwikkelen?

Cor Houweling (oud raadslid)

16. Oktoberherdenking [Evert de Graaf] (*1)

De eerste weken van oktober stonden voor mij, als vice-voorzitter van de

Stichting Oktober 44 in Putten, in het teken van de jaarlijkse herdenking van

de razzia van 1 en 2 oktober 1944. 's Morgens in de Oude Kerk het verhaal

over de razzia vertellen aan de leerlingen van groep 8 van alle basisscholen in

mijn dorp. 's Avonds de plechtige en verstilde herdenking bij "De vrouw van
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Putten", het monument gemaakt door de beeldhouwer Mari Andriessen, waar

de 552 slachtoffers werden herdacht.

Na afloop van de herdenking volgde het informele gedeelte in "De Aker". Daar

werd het eerste exemplaar van een nieuw boek van de historica Marleen van

Westing: "De kinderen van Putten" aangeboden aan de minister van defensie,

de heer Eimert van Middelkoop, onze partijgenoot. Hij hield een korte, maar

indrukwekkende rede over het feit dat kinderen in alle oorlogen, naast de

waarheid, de grootste kans lopen het slachtoffer te worden. Zo ook de bijna

1000 halfwezen, na deze gruwelijke actie van de Wehrmacht op 1 en 2 oktober

1944 in Putten. "Nooit meer een Putten". Dat is volgens onze minister van

defensie nu de inzet van de Nederlandse militairen in Afghanistan.

Ondertussen draait de politiek weer op volle toeren. Onze partij heeft zich

ook, zoals al eerder geschreven, aangemeld voor de waterschapsverkiezingen in

november 2008. Voor veel partijleden, die zich hebben aangemeld als

kandidaat en op de lijst zijn gekomen, heeft de verkiezingskoorts toegeslagen.

Het motto van de waterschapsverkiezingen van onze partij is: "Wij zijn water".

En natuurlijk is dat ook zo, want de mens bestaat voor ongeveer 60% uit water!

Het belang van het werk van de waterschappen wordt in de toekomst eerder

groter dan kleiner. Op de gevolgen van de klimaatverandering moeten

antwoorden gevonden worden. Oude waterveiligheidsnormen zijn aan herziening

toe. De Europese Kader Richtlijn Water stelt hoge eisen. Kortom, de

watertaken zijn groot en er komt veel op de waterschappen af.

Met name ook op de politieke bestuurders, die voor het eerst in de lange

geschiedenis van de waterschappen met deze uitdaging te maken krijgen.

Wij wensen hen, die kandidaat staan bij de Gelderse waterschappen, veel

sterkte en wijsheid toe bij de komende verkiezingen en vooral als ze gekozen

worden in het Algemeen Bestuur.

Evert de Graaf (fractievolger Provinciale Staten)

( *1) Deze bijdrage is overgenomen uit de Provinciale State Weblog van Evert
de Graag. Uit Putten heeft de ChristenUnie twee vertegenwoordigers bij de
provincie: Lubbert van den Heuvel: statenlid, Evert de Graaf: fractievolger.
Het provinciale nieuws kunt u volgen op http://gelderland.christenunie.nl ).
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